
 
 
 

Aktivnosti oddelčnih programskih svetov v študijskem letu 
2021/2022 

 
 

 Datumi sej 
PS 

Opis aktivnosti 

Oddelek za 
anglistiko in 

amerikanistiko 

10. 3. 2022 Predsednik programskega sveta je poročal o realizaciji predlogov in 

priporočil, ki so bili izpostavljeni na lanski seji. Manjše predloge oz. 

izboljšave smo izpeljali takoj po lanski seji oz. jih redno izvajamo 

(spodbujanje demonstratorstva, spodbujanje mednarodne 

dejavnosti itd.), drugih nismo realizirali, ker je enoletni cikel za 

opazovanje smiselnosti predlaganih sprememb prekratek. Prav tako 

smo ponovno ugotovili, da na nekatere spremembe ne moremo 

vplivati, saj so zakonsko regulirane (poučevanje tujega jezika na 

zgodnji stopnji OŠ). Precejšen del razprave se je ponovil od leta 

poprej. Podprli smo predlog, da bi bilo smiselno cikel rednega 

sestajanja programskega sveta podaljšati, hkrati pa intenzivneje 

uporabljati možnost sestajanja tega telesa po potrebi. 

   

Oddelek za 
filozofijo 

17. 2. 2022 Programski svet Oddelka za filozofijo na Filozofski fakulteti v 
Mariboru se je sestal na svojem drugem sestanku 17. februarja 
2022. Pogovora, ki je potekal preko MS Teams, so se udeležili 
vsi člani sveta: Herman Pušnik, Toni Klis, Maja Vačun, Bojan 
Borstner, Smiljana Gartner, Eva Cvitanič, Friderik Klampfer, 
Danilo Šuster in Boris Vezjak.  
Prisotne je nagovoril predsednik Programskega sveta. Seznanil 
jih je z delovanjem Oddelka in trenutnim stanjem. Spomnil je 
na namen in vlogo sveta, orisal pričakovanja in še zlasti 
dejstvo, da mora svet kot posvetovalno telo poskrbeti za boljši 
pretok informacij med Oddelkom in zunanjim okoljem, med 
drugim tudi biti v pomoč pri samoevalvacijskem poročilu; 
njegova vloga je dejansko dvosmerna, tudi informirati zunanje 
deležnike o študijskih programih. 
Pogovor se je vrtel okrog problematike zanimanja za študij 
filozofije, ki je v veliki meri povezano z njeno percepcijo v širši 
družbi. Ugotavljali smo, da si želimo večjega vpisa in da delimo 
ne preveč prijazno usodo s podobnimi humanističnimi in 
deloma družboslovnimi programi. To pomeni, da se vedno več 
dijakov preprosto ne odloča za študij programov, kot so 
filozofija, filologija, deloma jeziki, tudi angleščina in 
slovenščina, umetnostna zgodovina, da je žal mogoče 



pričakovati zmanjšano zanimanje za programe filozofije. Tudi 
družbena in politična klima takim programom nista naklonjeni. 
Sicer obstaja kritična masa dijakov v širšem prostoru, ki jih 
filozofija zanima, ampak ta masa je videti vedno manjša, v 
skladu s širšimi družbenimi trendi, in velikokrat tudi v primeru 
filozofije raje odide na študij v Ljubljano, morda tujino, ali pa 
se, kot je poudaril prof. Klis, kljub izkazanemu zanimanju za 
filozofijo na gimnaziji odloči za kak drug študij. Vse, kar je 
povezano s statusom in dojemanjem položaja filozofije ali s 
tem povezanimi poklicnimi možnostmi, bi si zaslužilo strateški 
razmislek na nacionalni ravni in žal drastično presega vzvode 
za spremembe, ki so na voljo Oddelku. 
Predsednik sveta je izpostavil relativno ugoden vpis v 
letošnjem letu, tj. trenutno 19 vpisanih v 1. letnik študija 
filozofije. Omenil je ustanovitev Alumni kluba Oddelka za 
filozofijo in povabil k iskanju bivših študentk in študentov, 
naših diplomantov. Dr. Borstner je predlagal, da bi v sklopu 
priprav na počastitev 30. obletnice ustanovitve oddelka in 
uvedbe študija filozofije, ki nas čaka prihodnje leto, zanje 
organizirali predavanje ali kak podoben dogodek. Vzpostaviti 
je potrebno neko trajnejšo platformo, kjer bi se lahko naši 
diplomanti družili in srečevali ter izmenjevali izkušnje, učitelji/-
ce in študenti/-ke pa bi od njih pridobili dragocene povratne 
informacije o poklicnih izzivih, s kakršnimi se soočajo po 
zaključku študija. Nadalje je izpostavil odprt nagradni natečaj 
za pisanje dijaškega filozofskega eseja o epidemiji, ki se bo 
zaključil 27. februarja. Obveščanje je steklo tudi po socialnem 
omrežju Facebook, natečaj ima nagradni sklad in je del 
promocijskih aktivnosti Oddelka. Lani je eseje oddalo 29 
dijakov in dijakinj, letos pričakujemo še nekoliko bolj množično 
udeležbo. 
Na sestanku smo ugotavljali, da utegnejo dolgoročno vpis na 

študij filozofije, pa tudi na druge študijske programe na naši in 

drugih fakultetah, od študijskega leta 2025/26 dalje ogroziti 

strožji vpisni pogoji, ki bodo onemogočili vpis z opravljeno 

poklicno maturo in dodatnim petim predmetom. Na tej točki 

smo pogrešali usklajen odziv javnih univerz na nacionalni 

ravni, ki bi morale storiti več, da preprečijo drastično 

poslabšanje položaja svojih članic. Prof. Pušnik je manj 

črnogled, po njegovem se zaradi te spremembe vpis ne bo 

nujno zmanjšal, zainteresirani dijaki s poklicnih šol bodo lahko 

še vedno študirali filozofijo, če so se tako odločili, bodo pa 

morali v bodoče opraviti maturitetni tečaj. 

Člani/-ce Programskega sveta so razpravljali o različnih 
možnostih, kako filozofijo in študij filozofije približati javnosti, 
jo o njej obveščati in na ta način odpravljati škodljive 



stereotipe, od izvedbe predavanj za dijake o filozofskih vidikih 
tem maturitetnih esejev (vključno s tistimi pri slovenskem in 
angleškem jeziku) preko organizacije predavanj in drugih 
dogodkov, namenjenih maturitetnim skupinam za filozofijo in 
osnovnošolcem, ki poslušajo predmet Filozofija za otroke, do 
močnejše podpore izvedbi tega predmeta na osnovnih šolah 
in promociji filozofske refleksije v širšem javnem prostoru. 
Ugotovljeno je bilo, da je sodelovanje z zunanjimi deležniki, še 
zlasti s profesorji/-icami filozofije na območju podravske, 
koroške, pomurske in celjske regije, dobro in utečeno, da pa bi 
se ga dalo z boljšo komunikacijo in koordinacijo ter 
pravočasnim načrtovanjem obiskov na gimnazijah še izboljšati. 
Programski svet se bo zato naslednjič po potrebi sestal že na 
začetku prihodnjega šolskega leta. 
 

   

Oddelek za 
geografijo 

15. 12. 
2022  

Sejo programskega sveta smo opravili po zaključku študijskega leta 
in pred pričetkom priprave SEP za 2021/22. Glavne ugotovitve in 
sklepi: 
1. Seznanitev članov PS z aktivnostmi na oddelku. 
2. Seznanitev z dosedanjimi samoevalvacijskimi poročili za 
posamezne študijske programe ter poglavitnimi pripombami nanje. 
3. Razprava in izmenjava predlogov za nadaljnje delo in izboljšanje 
študijskih programov, pedagoškega dela na oddelku, aktivnosti za 
promocijo študija geografije in povečanje števila vpisanih 
študentov, povečanje stopnje prehodnosti med letniki in večji delež 
diplomantov, vključevanje študentov v projekte in objave v 
publikacijah idr. 
4. Razprava o zadovoljstvu uporabnikov z znanjem in kompetencami 
naših diplomantov, pri čemer so uporabniki izpostavili kot 
najpomembnejšo prednost širok nabor znanj in širok pogled 
diplomatov geografije na številna področja raziskovanja in dela ter 
njihovo veliko uporabnost pri zaposlitvi. 
5. Seznanitev zunanjih članov s potekom zunanje akreditacije 
študijskih programov spomladi 2023, pri čemer smo dobili njihovo 
privoljenje za aktivno vključitev v postopek. 

   

Oddelek za 
germanistiko 

16. 11. 
2022 

Srečanje s člani in članicami PS, ki delujejo v izobraževanju; 

predstavitev SEP za 2021/2022, razprava o pričakovanih 

kompetencah učiteljev nemščine in možnostih strokovnega 

izpopolnjevanja. 

   

Oddelek za 
madžarski jezik 
in književnost 

17. 6. 2022 Članom PS so bile predstavljene naslednje aktivnosti oddelka: 

- Izvajanje pedagoških modulov za študente Pedagoške 

fakultete in FNM v okviru Razvojnega stebra financiranja 

2021–2024 (RSF 2.0). 

- Izvajanje lektorskih ur in izbirnih predmetov v 

medfakultetnem stebru za vse študente Univerze v 

Mariboru. 



- Izvajanje lektorskih ur v obsegu ene ure na teden za 

srednješolce, ki prihajajo z dvojezičnega območja iz 

Prekmurja in si želijo madžarščine učiti tudi na 

srednješolskem izobraževanju (nadaljevalni). Dijakom, ki 

obiskujejo lektorske ure madžarščine na Oddelku za 

madžarski jezik in književnost FF UM, matična srednja šola 

to prizna kot izbirni srednješolski predmet,  dijaki pa lahko 

na maturi celo izberejo madžarščino kot drugi jezik. 

- Izvajanje ur madžarščine v obsegu ene ure na teden za vse 

srednješolce iz Maribora, torej za začetnike. 

- Izvajanje pouka madžarščine za osnovnošolce na Osnovni 

šoli bratov Polančičev Maribor, ki ga izvaja magistrski 

študent Oddelka za madžarski jezik in književnost v obsegu 

dveh ur tedensko. 

- Vsakoletna promocija programov Oddelka na Dvojezični 

srednji šoli Lendava, čeprav je število tamkajšnjih dijakov 

zelo majhno. V gimnazijskem programu  je namreč v 

povprečju 10 dijakov, od teh v povprečju trije opravljajo 

maturo iz madžarskega jezika, a le redko kdo nadaljuje študij 

madžarščine. Zato promocijo izvajamo tudi izven 

dvojezičnega območja v RS, v zadnjih sedmih letih tudi na 

Madžarskem, od koder prihajajo študenti v kombinaciji 

študija madžarščina in jeziki (slovenščina, nemščina, 

angleščina). 

- Uvedba smeri Hungaristika nujno potrebna, saj bo 

oblikovala široko razgledanega diplomanta nepedagoške 

smeri, ki bo znal pridobljeno znanje praktično uporabljati in 

se ustrezno odzivati na aktualne jezikovno-kulturne izzive 

sodobnega časa ter se tudi uspešno vključiti na trg dela.  

- S pridobljenim projektom leta 2021 z naslovom Aktivnosti s 

širšim družbenim učinkom v okviru Razvojnega stebra 

financiranja 2021–2024 (RSF 2.0) je bil prav tako izdelan 

izobraževalni modul oz. učna enota za uporabnike z 

dvojezičnih območij, ki potrebujejo jezikovne kompetence s 

področja madžarskega jezika. Zaposleni v podjetjih in 

javnem sektorju na dvojezičnem območju potrebujejo 

jezikovne kompetence tako v slovenskem kot madžarskem 

jeziku. Pripravljeni tečaj je bil leta 2022 izveden za zaposlene 

v podjetjih in javnem sektorju.  

   

Oddelek za 
pedagogiko 

30. 11. 
2022 

Dnevni red: 
 

1. Pozdrav predstojnika Oddelka za pedagogiko in potrditev 
Zapisnika 1. seje  programske sveta in dosedanjega dela.  
 

2. Obravnava samoevalvacijskih poročil 2020/2021 
 

3. Razno 



 

   

Oddelek za 
prevodoslovje 

28. 9. 2022 Sestanek PS za prvostopenjske študijske programe 
Članom PS smo predstavili spremembe, ki smo jih uvedli v študijski 
program glede na njihova priporočila in priporočila NAKVISA. Prav 
tako smo jih seznanili z združitvijo ŠP in s tem povezano uvedbo 
novosti. Člani PS opišejo stanje na trgu, dodatnih priporočil za ŠP ne 
podajo. Člani oddelka povabijo člane PS k sodelovanju pri izvajanju 
prakse, ki je novost na prvostopenjskih študijskih programih. Z 
nekaterimi smo že uredili pogodbe in bodo sprejeli študente na 
prakso. 

 30. 9. 2022 Sestanek PS za drugostopenjski študijski program Prevajanje in 
tolmačenje 
Članom PS smo predstavili spremembe, ki smo jih uvedli v študijski 
program glede na njihova priporočila in priporočila NAKVISA. Člani 
PS opišejo stanje na trgu, dodatnih priporočil za ŠP ne podajo, 
menijo da je dobro uravnotežen. 

   

Oddelek za 
psihologijo 

 V študijskem letu 2021/22 nismo imeli posebnih aktivnosti, ki bi bile 
povezane z delovanjem programskega sveta oddelka. 
Naslednje srečanje oddelka s programskim svetom načrtujemo  
spomladi 2023. 

   

Oddelek za 
slovanske jezike 
in književnosti 

21. 2. 2022 – Predstavitev samoevalvacijskih poročil 1., 2. in 3. stopnje. 
– Pregled uresničevanja ciljev, zastavljenih v letu 2021: 

• izvedba delavnice kreativnega pisanja (delavnica je bila 
osredinjena na kratko zgodbo, vodila jo je literarna 
teoretičarka in kritičarka dr. Leonora Flis, potekala je v dveh 
delih in sicer20. 1. in 27. 1. 2022,) 

• načrtovanje dneva odprtih vrat (7. 3. 2022) 

• predstavitev strokovne prakse  (v sodelovanju z gledališko 
lektorico Mojco Marič) 

• zasnova in prijava 4 izobraževalnih programov v okviru 
Programa profesionalnega usposabljanja (Poučevanje 
slovenščine kot drugega in tujega jezika v kontekstu 
medkulturnega izobraževanja; Preklopi na slovenščino – 
Učno e-okolje »Slovenščina na dlani«; Pravopis iz prakse za 
prakso; Književnost na splošni maturi iz slovenščine: Različni 
pogledi na svet blišča in bede) 

– Načrti za sodelovanje z deležniki v letu 2023: 

• organizacija jezikovne delavnice za dijakinje in dijake, ki bo 
namenjena delu z jezikovnimi priročniki in korpusi 
slovenskega jezika (načrtovani termin: januar 2023) 

• ponovna izvedba dneva odprtih vrat (načrtovani termin: 
marec 2023) 

• izvedba izobraževanja za doktorske študentke in študente 
(v sodelovanju z UKM) 

vpeljava strokovne prakse v dvopredmetni nepedagoški študijski 
program 2. stopnje (sodelovanje z UKM; SNG Maribor in drugimi 
kulturnimi institucijami) 

   



Oddelek ta 
sociologijo 

4. 1. 2022  2. sestanek PS: - predstavitev in razprava o novih študijskih 
programih, povezanih z združevanjem študijskih programov (2 
sedanja študijska programa bosta združena v 1 študijski program z 
več smermi);  
- povezovanje novih študijskih programov s prakso (oblikovanje 
pisma o nameri; oblikovanje seznama delovnih organizacij, v katerih 
bi študenti lahko opravljali prakso); 

 13. 9. 2022 3. sestanek PS: - razprava o predlogih prenovljenih študijskih 
programov na 1. in 2. stopnji, analiza predloga novih študijskih 
programov (predlogi zelo pozitivno sprejeti s strani vseh članov PS); 
- uvajanje večje povezanosti študija s prakso (v okviru prenovljenih 
študijskih programov 1. in 2. stopnje bodo vključeni predmeti, ki 
bodo zagotavljali povezanost študija in študentov s prakso);  
- vključevanje strokovnjakov iz prakse v študijski proces (sprožitev 
ustreznih habilitacijskih postopkov za izvolitev strokovnjakov iz 
prakse v ustrezne strokovne nazive).   

   

Oddelek za 
umetnostno 
zgodovino 

23. 9. 2022 Diskusija o možnostih izboljšav študijskih programov, dogovori o 
sodelovanju študentov umetnostne zgodovine s potencialnimi 
delodajalci (zlasti Umetnostna galerija Maribor in Pokrajinski muzej 
Ptuj-Ormož), dogovori o možnostih sodelovanja zunanjih 
strokovnjakov. 

   

Oddelek za 
zgodovino 

17. 2. 2022 Tretja PS Oddelka za zgodovino, poročilo o poteku promocijskih 
aktivnosti in informativnem dnevu; seznanitev članov s pripravo 
samoevalvacijskih poročil in razprava s predlogi članov za 
izboljšanje; vprašanja in razprava o vlogi študijskih ekskurzij in 
obiskov muzejskih in arhivskih ustanov v okviru študijskega 
programa; predlogi za okrepitev teh dejavnosti. 

 17. 5. 2022 Četrta seja PS Oddelka za zgodovino,  razprava o vlogi 
samoevalvacijskih poročil, poročilo o načrtovanih promocijskih 
dejavnosti oddelka, zlasti na izobraževalnih ustanovah v sosednjih 
državah; pogovor o združevanju študijskih programov na oddelku 
in o njegovih prednostih in slabostih; razpravah o spremembah 
vpisnih pogojev in njihovem vplivu na število vpisanih študentov  

 


